
Zápis ze sch ůze představenstva SVPZP konaného dne 17.3.2015  
 
Přítomni : Krůdlová,Tichá, Walková, Dvořáková, Mikulka, Vlach, Tichý 
Omluveni : Kotík 
 

1. Termíny členských schůzí  
Členové stanovili návrhy termínů členských schůzí pro rok 2015 a zároveň byla 
současně prověřena k těmto termínům možnost pronájmu kinosálu VZP na Perštýně. 
Po potvrzení volných prostor byly stanoveny následující termíny pro členské schůze 
v roce 2015: 27. 4 pondělí, 9. 9. středa a 25. 11. středa. Paní Karešová 
s hospodářským úsekem VZP zajistí smluvně pro tyto členské schůze prostory. 
Na termínech představenstva se členové pevně nedohodli.  Bylo dojednáno, že jejich 
četnost i termíny budou korigovány předsedkyní v průběhu roku dle potřeby a 
zároveň přesný termín i dle možností jednotlivých členů tak, aby na schůzi 
představenstva byl co nejvyšší počet členů. 
 

2. Platnost zákona o zdravotnickém prostředku, vyhlášky, informace, semináře  
Představenstvo shrnulo dosavadní informace k zákonu, kvitovalo velmi dobrý 
seminář jež uskutečnilo v obsazení JUDr. Krále. Dvořáková informovala, že následné 
vyhlášky byly vždy projednávány se MZČR, vyhláška o distribuční praxi byla 
několikráte vrácen MZČR s návrhy představenstva k přepracování. Dle poslední revize 
bylo konstatováno, že tato pro členy SVPZP nejspornější vyhláška byla vcelku úspěšně 
za pomoci SVPZP přepracována. 
SÚKL přislíbil konání několika seminářů na téma nového zákonu i následného 
fungování RZPRO.  
Společenstvo a zejména členové představenstva budou i nadále sledovat vývoj, aby 
mohli včas poskytnout členské základně patřičné informace. 

3. Platnost poukazů dle nového zákona a stav na VZP – informace z terénu  
Diskuse k novému nařízení VZP, kdy od vystavení poukazu lékařem běží lhůta 90 dní 
platnosti poukazu  a problém, kdy je nutnost u poukazu RL, případně se jedná o 
dlouhodobé dodání ZP – je dodržení termínu někdy nereálné. Diskutovány byly 
postupy jak vyjít s daným datem a první zkušenost z terénu. Představenstvo 
konstatovalo, že většina firem zatím žádné problémy nemá. Tato záležitost bude 
monitorována a v případě potřeby se k jejímu řešení představenstvo vrátí. 

4. Zařazování do Číselníku VZP a sporný bod 13 – informace o schůzce s VZP a další 
postup 
Dlouhodobě jsou členové nespokojeni se zařazováním do Číselníku, kdy bod 13. Žádá 
takové doklady, které většina firem nedokáže splnit. Již v loňském roce proběhla 
ostrá diskuse členů s tím, že by SVPZP mělo jednat s VZP, případně podat stížnost či 
žalobu na tento postup. K dohodě s takovým postupem nedošlo, proto 
představenstvo vyvolalo jednání s VZP – ing. Jelínkem, aby našlo společný konsenzus 
v této věci. 
VZP jednoznačně sdělila, že od bodu 13 nehodlá ustoupit a je přesvědčena, že její 
jednání je zcela oprávněné. SVPZP nesouhlasí, neboť VZP žádá takovou dokumentaci, 
která je pro firmy ne vždy splnitelná a firma nemá žádnou právní cestu, jak si 
dokument, který má předložit, vyžádat. 



Ředitel Jelínek sdělil, že pokud SVPZP předá linky (odkazy na www.stránky), kde ceny 
ve jmenovaných zemích jsou, bude je VZP akceptovat. 
SVPZP sdělilo, že se pokusí vytvořit jakýsi dokument, který by VZP respektovala, 
přesto dle SVPZP nelze zaručeně takový dokument vyrobit na všechny ZP, zejména ke 
spokojenosti VZP. Přesto se obě strany dohodly, že budou vzájemně jednat a pokusí 
se vytvořit společné kroky, které povedou ke zlepšení situace.  

5. Smlouvy se zdravotními pojišťovnami – současná situace a jednání  
Smlouvy o výdeji jsou podepisovány v současné době zpětně, na cirkulaci se stále 
jedná s ČPZP a nově vstoupila s jednotlivými firmami v jednání i VOZP. U ČPZP se čeká 
na jejich kroky po našich několika společných schůzkách, u VOZP jednání teprve 
s jednotl.firmami začínají. Společenstvo je připraveno maximálně podpořit tyto 
činnosti, aby jednotně získalo pro členy odpovídající smluvní podmínky. 

6. Nadstandardní příslušenství k cirkulovatelným zdravotnickým prostředkům 
Zazněl požadavek členů, že u cirkulovatelných pomůcek VZP nesouhlasí s doplatkem 
pojištěnců příslušenství, které nebylo schváleno, a které je ochoten pojištěnec sám 
uhradit. Představenstvo přijalo tento požadavek a pokusí se projednat s VZP důvody, 
resp. nastolit stav, aby pojištěnec v případě, že příslušenství není hrazeno nebo mu 
nebylo schváleno mohl toto doplatit a na zdr.prostředku mít. 

 
7. Příprava členské schůze 27. 4. 2015 

Představenstvo v průběhu měsíce dubna připraví program členské schůze a 
předsedkyně jako garant schůze vše zkoordinuje tak, aby průběh ČS byl 
bezproblémový a členové získali potřebné informace. 
 

8. Diskuse a závěr 
Probíhala komunikace ohledně nového zákona a patřičného vzdělání u „Výdejen“, tak 
jak současně k 1.4. bude určovat zákon, dále se diskutovalo možném zásilkovém 
výdeji dle zákona. 
 
Zapsala: Dvořáková 

 


